
GLASILO DELOVNEGA KOLEKTIVA ZP ISKRA — INDU
STRIJE ZA ELEKTROMEHANIKO, t e l e k o m u n ik a c ij e , 
ELEKTRONIKO, AVTOMATIKO IN ELEMENTE, KRANJ

Naš izvoz v  oktobru
V preteklem mesecu so to

varne združenega podjetja 
»Iskra« izvozile ža 478.968 do
larjev izdelkov. Vzlic soraz
merno visoki vrednosti je 
podjetje izpolnile mesečni 
izvozni plan le v -višini 82 
odstotkov.

Tudi glede .prodaje na po
samezna valutna področja ni 
bil izvoz ugoden. Na konverti
bilno področje držav smo po
slali le 38 odstotkov vredno
sti izdelkov, na področje dr
žav SEV 54 odstotkov in v 
države drugega kliringa 8 od
stotkov. Tako se iz meseca v 
mesec kaže vedno večji pre
mik izvoza v vzhodne države, 
seveda na račun zahodnih.

Največji izpad je zabeležila 
izvozna ■ ‘operativa PSO pri 
tovarnah: AVTOMATIKA za
83.000 dolarjev, ELEKTRO- 
MEHANlKA za 39,693 dolar
jev, ELEMENTI za približno
20.000 dolarjev ih SPREJEM
NIKI za lO.OOfl dolarjev.

Delež izvoza po posamez-
nih regionih je bil v 
takle:

oktobru

ZDA* 7,67
TURČIJA 6,48
SEI? 53,72
ZAHOD. EVROPA 21,35
OSTALI SVET 7,89
DOMAČA PRODAJA 
ZA DEVIZE 2,89

á t u d i j s k a  k n j i ž n i c n
K r a n j

proizvodnji je končna kontrola električnih števcev v tovarni »Elektromeha» 
nika« v Kranju '

Omogočimo samoupravnim organom temeljitejši 
pregled tematike o kateri razpravljajo

Oktobrski vrstni red držav 
je zato popolnoma drugačen. 
Prva je to pot Vzhodna Nem
čija, druga Cehoslovaška in 
šele tretja Zahodna Nemčija 
ter; četrte ZDA. Le-tem sledi
jo: Romunija, Turčija, Mad- 
».arsfeff, Itajifo Sudan, in .kot. 
deseta . Anglija;

Posamezne tovarne so tako
le realizirale svoje izvozne 
obveznosti:

%
ELEKTROMEHANIKA 82,60 
ELEKTROMOTORJI 198,53- 
KONDENZATORJI 114,05 
ELEMENTI 47,49
AVTOMATIKA 16,36
AVTOELEKTRIKA 80,94 
POLPREVODNIKI 103,00 
SPREJEMNIKI 44,29
USMERNIKI 152,10
APARATI 125.,56
INSTRUMENTI 159,04
ELEKTRONIKA ' 4,63

Tovarni TEN in MIKRON 
nista imeli izvoznih obvezno
sti, vendar'je MIKRON izvo
zil nekaj svojih izdelkov.

Realizacija izvoza po posa
meznih mesecih daje tako 
sliko:

januar
februar
marec"'
april
maj
junij
julij
avgust ,
september
oktober

dolarjev
318.926.83
371.753,74
493.123,92'
452.827,47
431.153,94
451.106,08
452.296.44 
406,737,66 
421.190,97
478.968.44

Skupno smo torej v desetih 
mesecih letošnjega leta izvo
zili izdelkov v vrednosti 
4,278.085,49 dolarjev in izpol
niti letni plan s 66 odstotki. 
Da bi bil letni plan izpolnjen, 
bi morali v preostalih dveh 
mesecih izvoziti izdelkov 
za 2,149.905 dolarjev, kar je 
praktično nemogoče. Izvozne
ga plana torej letos ne bomo 
izpolnili, čeprav je bil pol
letni rezultat .zelo ugoden; in 
je vse kazalo, da ga bomo 
celo za nekaj odstotkov pre
segli.

Marjan Kralj

• Sodelovanje v samouprav- 
nih organih je vsekakor iz
redno odgovorno in vrh tega . 
tudi težavno delo. Težavno 
pravzaprav ne bi smelo biti, 
če bi bili člani bolj temeljito 
seznanjeni, vsakič in z vsem, 
kar je treba vedeti pri posa
meznih obravnavah, 

j—ž a  »pretres-, določene^proble--- 
ihatike dobe npr. člani UO 
podjetja že nekaj dhi pred 
zasedanjem ciklostirana poro
čila podrobnejše obrazložitve 
za 'vsako točko dnevnega re- ' 
da posebej. Tod _pa je treba 
odločno grajati skupne služ
be, ki dostikrat ta poročila 
pomanjkljivo in nevestno se
stavljajo. Le-ta namreč ne 
vsebujejo vedno zaključke, 
kratke rekapitulacije, predlo
ge in posamezne variante re
šitev z osebnimi in terminsko 
določenimi zadolžitvami. Sa
moupravni organi še morajo 
zato v obširnih in dolgotraj
nih razpravah nekako sami 
znajti, iskati izhode iz nasta
lega položaja in sprejemati 
odločitve, ki včasih niso naj
boljše iz preprostega razloga, 
ker ne poznajo vseh možnih 
rešitev in niso specializirani 
strokovnjaki š področja, kjer 
teče beseda.
■ Zelo radi -pozabljamo, da

samoupravni organi niso 
skupek polihistorjev —- vse- 
znalcev. Na njihove odločitve 
vplivajo le delno lastna po
znavanja razmer in svojega 
okolja, več jih črpajo iz na
vedb v poročilih, ki jih dobe 
za vsako obravnavo posebej. 
Sicer pa, kako naj si zamiš
ljamo nekega 'člana UO'ali 
DS podjetja, ki se odtrgan od 
stroja nenadoma znajde na 
zasedanju v središču debate 
docela neznane tematike ob 
nepopolnem in''pomanjklji
vem poročilu in sprejema na 
svoja ramena za podjetje živ
ljenjsko važne odločitve?

Dolžnost skupnih služb to
rej je, da predlože vedno le 
taka poročila, ki so temeljita* 
natančna in resnična,,Jjjrez u- 
taje posameznih delikatnih in 
negativnih podatkov. Vse va
riante s spremembami in doi- 
polnitvami motajo biti že na
kazane, po prikazu nedvoum
ne in slednjič kar-se da- pre
prosto razložene: |

Ce se bodo sestavljalci po
ročil tega dosledno držali bo 
delo samoupravnih organov 
lažje, njihove odločitve pa bo
do tudi do najvišje mere pra
vilne.

-KM-

Uvajanje statistične kontrole v »Avtomatiki«
Da bi izboljšali kvaliteto 

svojih proizvodov smo tudi v 
»Avtomatiki« Pržan pričeli z 
uvajanjem statistične kontro
le kvalitete.

'Že pred ' cCai 8. leti smo 
imeli podobno kontrolno me
todo že Uvedeno, vendar ni 
dosegla pravega, pomena in 
namena predvsem zaradi ta
kratne. prenizke tehnične 
mentalitete tovarne ter za
radi iztrošenosti strojnega 
parka. Statistika in statistič
no zasledovanje napak po po

sameznih izdelkih, zasledova
no po operacijah tehnološke
ga proizvodnega procesa, je 
bilo sicer v redu vodeno, ven
dar ni bilo vplivov na izbolj
šanje moči doseči in posredo
vati ter je Stvar zamrla še 
preden je dokončno dorast- 
la in pravilno zaživela.

Po zgledu in medsebojnem 
dogovoru zo sta lim i iskri- 
nimi tovarnami smo v letoš
njem maju v drugo začeli z 
uvajanjem statistične metode 
porftroie kvalitete. Uvajamo

jo s pomočjo Zavoda za pro
duktivnost. dela SR Slovenije. 
Menimo, da je naša trenutna 
tehniška mentaliteta primer
na in ustrezni), da bomo za
črtano pot pri uvajanju v re
du prehodili ter od drugod že 
uveljavljenih metod poželi 
tudi mi koristi, %i jih obeta 
in prinaša. Izbrali srno si pot 
uvajanja v smeri rasti izdel
ka, t. j. v smeri tehnološkega 
procesa in sicer po preudar
ku, da smo trenutno kot kon- 

(Dalje na 6. strani)

Novo priznanje industrijskemu
oblikovanju izdelkov skre

Letos so naši izdelki dosegli že več mednarodnih 
nagrad in priznanj za uspešno oblikovno rešitev, 
za tako imenovano INDUSTRIJSKO OBLIKOVANJE, 
med njimi na Bienalu industrijskega oblikovanja v 
Ljubljani (bio) ter na mednarodni razstavi emba
laže na Bledu, o čemer smo v našem časopisu že 
pisali. Pred kratkim pa smo zvedeli, da smo na tem 
področju bili uspešni tudi na češkem, v Brnu, kjer 
je bil koncem septembra 8. mednarodni velesejem. 
Na tem velesejmu so bili prikazani najnovejši sve
tovni dosežki na področju tehnike, pri čemer je 
Iskra dosegla lep uspeh: dva njena izdelka (telefon
ski aparat in kinoprojektor 8 mm) sta bila izbrana 
v skupino 20 najbolj uspešno oblikovanih ekspona
tov. Da ta uspeh n i tako majhen priča podatek, da 
je na tem sejmu bilo razstavljeno nekaj tisoč ekspo
natov najbolj znanih svetovnih firm, ki so poleg 
tehničnih kvalitet imeli tudi lepo obliko.

Vsi ti naši domači in mednarodni uspehi so re
zultat uspešnega sodelovanja organizacij, ki proiz
vajajo te izdelke z razvijalci in konstrukterji in v 
nemajhni meri od smotrnega dela sorazmerno maj
hne skupine delavcev oddelka za "industrijsko obli
kovanje v ZZA.

I. S.



Kako rešiti stare obveznosti ?
Upravni odbor združenega podjetja sedanje man- Pri vsem tem nastaja vpra- zultate izvajanja ukrepov re- ni kolektiv združenega pod- 
datne dobe se od Izvolitve dalje ubada s tematiko, žanje: kaj narediti? . , .  Uprav- forme. To v ISKRI radi „po- jetja globlje spozna s tekočo 
pri kateri ni videti skorajšnje rešitve: likvidnost ni odbor združenega podjetja zabijamo in se sklicuje- problematiko in da s svojimi 
združenega podjetja, lil vidnost organizacij v zdru- ugotavlja, da nima dovolj pri- mo na medsebojno soli- prispevki pomagajo pri pre
ženem podjetju. stojnosti za korenito ukrepa- darnost. Tudi naša družba je magovanju in reševanju težav
Člani 13 tisoč-članskega kolektiva so živo zaintere- nje. Mislim, da te pristojnosti v instrumentih reforme pred- v katerih smo.
siranl za nadaljnji uspešni procvit združenega pod- le obstajajo, vendar je uprav- videla možnosti vzajemne po- . T , . . .
jetja in lastnih organizacij. Problematiko, ki tare ni odbor do pristojnih služb moči, ki izhaja iz solidarnosti, . Nadaljevanje take poti ni, 
združeno podjetje razberemo le iz suhoparnih skle- premalo energičen v zahtevi vendar ima ta solidarnost tudi ?‘.er 71 nas t0. » p” peljal0
pov upravnega odbora in delavskega sveta združe- po predlogih za korenite pri nas določene meje, zato *ja:, amor si mnce od nas-ne 
nega podjetja, ki se objavljajo v internem časopisu, ukrepe. Težko je predlagati moramo iz te premoči izvleči 2eU'
Vsi objavljeni sklepi le ne prikazujejo resnosti si- ukrepe, ki zadevajo obstoj določeni rezultat, 
tuacije, v kateri se nahaja združeno podjetje z vse- kolektivov, še težje bo kolek- y se to pišem z namfnnm 
mi organizacijami. Tudi članki, ki so bili dd sedaj tivom dokazovati, da so se- da dajem svoj prispevek k in-
ob javi jeni v našem časopisu, le premalo obravna- danje žrtve objektivne in po- formiranju članov »IŠKRI-
vajo vse probleme pred katerimi se nahajamo, če- trebne. NE« skupnosti k situaciji, v
prav so življenjskega pomena za nadaljnji obstoj Gospodarska reforma po- kateri se podjetje nahaja. Va-

Anton Bukinis 
Nova .Gorica

PRIPIS UREDNIŠTVA:

0 preskrbi materiala v »Elektromehaniki«

■ ■ .  H,. I Pričakujemo prispevke od-
podjetja. stavlja brezkompromisno bim tudi druge člane skupno- govornih tovarišev, kot do-

Kot prvi problem, ki je blema, ker obravnavan pro- vprašanje: biti ali ne b iti. | ..? sti, da spregovorijo in to z polnilo in pojasnilo k naved- 
med najbolj perečimi, je blo- blem ni odločujočega pomena. V naši državi že vidimo re- edinim namenom, da se celot- bam v gornjem članku, 
kacija starega žiro računa. V obstoječi organizacijski 
Zaradi' tč'blokacije dolguje- strukturi združenega podjetja 
mo visoke zneske zunanjim nekaj ni v redu in sicer v 
kreditorjem, še večji Šo zn e- medsebojnih odnosih med or- 
ski, ki jih dolgujejo organi- gaftzacijami ni'čuta odgovor- 
zacije med seboj. Po danih nosti do poslovanja. Lahko Kot vsako leto, tako je tu- ciji — uvoz ter srno morali nami za livarno (silumin), ki 
ocenah Ijo možna deblokacija ugotavljamo, da proces reor- di letos imela nabavna služba ves ostali material, ki se na- jih tovarna v Šibeniku ni 
Starega žiro računa tja do ganizacije podjetja-ni zaklju- težave z raznimi proizvajalci, naša na količine izpod mini- mogla dobaviti v zahtevanih 
konca'leta 1966, medtem ko čen in da je še daleč do kon- predvsem s tistimi, ki ima- malnih, uvoziti. terminih. Glavni vzrok ne»
ni možno dajati ocen o pla- solidacije. jo monopolni značaj v drža- v  barvni metalurgiji so stalnih in zakasnelih dobav je
Čilu medsebojnih obveznosti- Pri vseh teh Ugotovitvah ne vi. Nastopale so težave pred- nastale prav tako težave s ^il v tem, ker je bila v začet-
med organizacijami. Zaradi’ moremo mimo- dejstva, da vsem v panogah, M za- našo preskrbo po dinamiki; saj leta močna ̂  redukcija 
dolgov do zunanjih kreditor- -nismo naredili dovolj za re- proizvodnjo pomenijo repro- posebno Valjaonica bakra električne energije in po- 
jev smo letos že plačali 399 šitev takega stanja. Kaj ča- dukcijski material in katere- Sevojno ni z nami zaključila nianjkanje bakra za legira- 
milijonov starih dinarjev na kamo?. . .  Imamo že organi- ga uporablja vsakakovinska nobene pogodbe, ker se ni nje omenjene zlitine, 
račun stroškov tožb, izvršb in zacije, ki ne morejo redno iz- oziroma elektropredelovalna m0gja vezati na redno pre- Za proizvodnjo koordinatnih
zamudnih obresti. Vsi ti stro- plačevati osebnih dohodkov, industrija ali tovarna za izde- skrbo Ms in bakrene ploče» stikalnikov je potrebno čisto
ški močno obremenjujejo po- oz. jih izplačujejo z zamudo lavo finalnih izdelkov. vine in trakove na teritoriju srebro 110 x 0,15, ki ga izde-
slovni rezultat posameznih or- in še iz sredstev, ki niso nor- še vedno je najresnejši cele države v čemer smo le luje Kombinat obojenih me- 
ganizacij. malno prišla- na žiro račun, problem ravno v prekrbi po delno uspeli, ker nobeno tr- tala v Prokuipljh. Kvaliteta

Drugi zelo^akuten problem, Kaj se bo zgodilo, ko ne bo danih dinamikah, ki je tes- govsko podjetje v teh proiz- tega traku nikdar ni $00% 
ki je povezan delno z bloka- mogoče več pridobiti likvidnih no povezana s proizvodnjimi, vodih ni orientirano. Situa- ustrezala, zato smo imeli do- 
cijo starega žiro računa, ‘je sredstev in bodo posamezne mesečnimi plani za področje cija se: je popravilh delno §1®* sti- izmeta. Bazen tega smo 
vedno večja nelikvidnost v ka- organizacije zašle v blokacijo? črne in še posebej barvne le tedaj, ko so trgovska pod- te trakove dobavili v tako 
tero Zahajajo organizacije v Ali se zavedamo posledic, £i metalurgije. jetja (grosisti) priželi uva- minimalnih količinah, da so
tekočem poslovanju. Ugo ta v- lahko nastanejo zaradi izpla- V črni metalurgiji smo v žati te proizvode, ki so stal- bili srebrni trakovi stalno 
ljamo sicer, da se zaloge zni- čila Hiinimahrih osebnih do- prvem polletju imgli težave no najbolj iskani na tržišču, kritični, še posebej, ker je
žujejo in da prihajamo v hodkov? Mislim, da ne, ker predvsem z dinamo trakovi, s sVojimi lastnimi deviznimi bilo njnogo izmeta. Situacija
okvir sanacijskega, načrta. Ko bi v nasprotnem primeru bolj ki jih uporabljamo za izdela- sredstvi, vendar smo to plo- se je kasneje popravila; sedaj 
pa obravnavamo situacijo v korenito ukrepali pri sanira- vo električnih števcev in ro- čevino morali kupovati po trakovi vsaj delno ustrezajo, 
posamezni organizaciji, ugo- nju -obstoječe situacije; tacijskih strojev, razen'tega relativno višjih cenah. Delno izmet pa je znatno manjši,
tavljamo, da te ne izpolnjuje- Nadaljnja pereča in akut- Pa tudi-z nekaterimi hladno kntično medeninasto ploče- Kljub temu smo delno količi
jo  ̂obveznosti do domačih in na postavka, ki bo bistveno valjanimi trakovi. Slednji ni- vino, ki je bila sicer naroče- no trakov naročili iz uvoza; 
inozemskih dobaviteljev že od spremenila predvidene eko- so bili venomer kritični žara- na v Sevojhu v kvaliteti Afs 58 da ne bi rfneli ob koncu leta 
aprila dalje, da ne govorimo nomske rezultate združenega di nerednih dobav, oziroma (kvaliteta za avtomatsko ob- težave s koordinatnim sti-
o obveznosti za tekoče pošlo- podjetja za leto 1966 in tudi izpolnjevanja dinamike po delavo) smo morah uvoziti, M m h , s katerimi srno v za-
vanie med organizacijami L  leto 1967 so neizterliive ter- pogodbi, marveč smo često ker je bila izredno kntična Ostanku. Prav tako imamo?  I  s  m jmpi£vi<fev̂  s  111 za

'  Vzroki takega stanja naj bi višini « r  milijonov'starih di- £̂ f  Znatn°  .lažja situacija je | | | | | |  dob^riaT ftnod^ara-bili objektivnega značaja kar narieu in ondalievanie nlačil »Železarne« Niksič so bili za bila z valjanimi proizvodi in mogel dobavljati anoa žara 
pomeni, da je  ISKRA močno nepredvidenih izrednih fzdat- globoki vlek slabe kvalitete, Al legurami. Nastopale so  te- di dejstva ker Rudnik Trep- 
povečala proizvodni potencial, tov ki iih predvideva »Fi- ?a*° fnio niorah ta ma en  zave v začetku leta z Al zliti- (Dalje na 8. strani) 
sorazmerno z njim pa ni po- nančno-racunovodsko področ- 
večala obratnih sredstev. Ta- g  v višini 562 milijonov sta-
ka ugotovitev nas lahko, tola- rib dinarjev- Za kritje vseh « uT m
ži, vendar ne more rešiti pro- teh izdatkov bo treba Žrtvova- namržč^ pokrovi in dru'gi iz-

h  b3 predvidenega ostanka ¿gjjjj nagrbančeni in zato ne- 
dohodka za leto 1966. Ce tem uporabni 
izdatkom dodamo že razdelje- „ ,
ne izredne stroške- za 9 me- , Zaašh fmc /se v izredno 
sečno poslovanje v višini g m  polo“ JU*M1 zakljuce-
390 milijonov starih dinarjev vanJU M  « f f e, , . - , j  zame ze pos t avi le v ec alidelimo _ skupaj ln u lijm d o  -  ^o jo  proizvodnjo
594 imhjonov stmih dinarjev miJ [aahle k o u an e .k i mo- 
dohodka, ki bi ga lahko po- naimMlli 5.000

Obvestilo
Uredniški odbor je bil m  01 ia j0 znašati najmanj .

dopisom tov. Franca Križaja rabili za druge namene za ka- j^pogramov po dimenziji. Tu- 
z dne 3. nov. 1966, obveščen, teff. v bI^KRI« dovolj ^  tfgovska podjetja, katerim
da je Občinsko sodišče v Kra- v; , nVnn. javljamo _ minimalne jkoldči-K tej številki, ki m dokon- ne v svojem zaključevanju 
nju obravnavalo izgon tov. gria, si lahko zastavimo več niso pripravljena vzeti tolik- 
Franca Križaja iz tovarne vprašanj, predvsem vprašanje šne količine, da bi dosegali 
»Elektromehanika« (3. marec odgovornosti. Omenil sem, da minimalne količine v Železar- 

, . . . . .  _ , _ številka ni dokončna, ker nah, da ne bi koristila pre-
1966) ter da so bili udeležen- bnamo Še terjatve, ki jih ne več svojih obratnih sredstev, 
ci nezakonitega dejanja kaz- bomo mogli realizirati, še več ker ima ta material specjfič- 
novani. pa obveznosti, ki jih ne bo- ni značaj in na tržišču ni po-

Uredniški odbor mo izpolnili in bomo zato vpraševanja.
plačevali penale, za katere že Prisiljeni smo bili prijaviti 
danes lahko trdimo, da bodo minimalne količine teh mate-' 
segali V stotine milijonov. ralov naši Nabavni organiza-

Sodelovanje Iskra - Braun
Tudi zahodnonemški časnik »Frankfurter allge

meine Zeitung« in za njim »Die Welt« sporočata, da 
sta sklenili podjetji »BRAUN« AG iz Frankfurta am 
Main in »ISKRA« pogodbo o sodelovanju glede pro
izvodnje in prodaje električnih brivskih aparatov v 
Jugoslaviji. V tem smislu bo podjetje »BRAUN« do
bavljalo brivnike »SIXTANT« in »SPECIAL«, monti
rala, pa jih bo »ISKRA«. Brivnike bo prodajala 
»Iskra« po svoji prodajni mreži v Jugoslaviji. V za
meno za te dele bo pošiljala »Iskra« »Braunu« iz
delke in dele, ki zajemajo program od elektrome- 
hanike, prek telekomunikacij do avtomatizacije in 
elektronike.

Poročilo iz Frankfurta nato navaja vse glavne 
podatke o našem podjetju, kot so število tovarn in 
zaposlenih, izvoz In zlasti dosedanje sodelovanje 
našega podjetja s podjetji v Zahodni Nemčiji.

M. K.



Radiofrekvenčrie motnje 
in atesti izdelkov

V letošnji 19. številki na
šega lista, smo pod naslovom 
»Zakon O odpravi radiofrek
venčnih motenj in naši izdel
ki« poročali o pripravah zvez
ne zakonodaje SFRJ, da izda 
dodatek k temeljnemu zako
nu o radijskem prometu, s 
katerim bo točno določeno, 
katerim aparatom in naprav 
vam bo treba radiofrekvenč- 
ne motnje odpravljati in ka
ko bo treba to. na njih ozna
čevati. Dne 5. oktobra 1966 
je ta odreba izšla v Uradnem 
listu SFRJ št. 38. Ker je važ
na za nas vse, jo v celoti 
objavljamo.

Na podlagi 2. točke 77. čle
na v zvezi s prvim in drugim 
odstavkom 52. člena temelj
nega zakona o radijskem 
prometu (Uradni list SFRJ 
štl 14/65) izdaja zvezni sekre
tar za promet in zveze

O D R E D B O  
O OZNAČEVANJU ELEK
TRIČNIH IN DRUGIH APA
RATOV, PRIPRAV IN NA
PRAV, NA KATERIH SO 
IZVEDENI UKREPI, S KA
TERIMI SE ODSTRANJUJE
JO MOTNJE PRI SPREJE
MANJU RADIJSKIH OD
DAJ

1. Za označevanje električ- 
nih -in  „drugih aparatov, prir, 
prav in naprav iz prvega in 

' drugega odstavka 52. člena 
temeljnega zakona o «radij
skem prometu, na katerih so 
izvedeni ukrepi, s katerimi se 
odstranjujeo električno seva
nje, ki povzročajo radijskim 
postajam motnje pri spreje
manju radijskih oddaj (škod
ljiva sevanja), veljajo določ
be te odredbe.

2. Po 1. točki te odredbe 
morajo . biti označeni zlasti 
tile električni in drugi apa
rati, priprave in naprave, ki 
s svojim delovanjem povzro
čajo škodljiva sevanja:

1. elektromotorji in genera
torji s ščetkami v aparatih 
za sušenje las, aparatih za 
masažo) hišnih ventilatorjih, 
pralnih strojih; sesalnikih; 
računskih strojih, mehano- 
grafskih in knjigovodstvenih 
strojih, registrskih blagajnah,
. zobozdravniških aparatih, e-, 
lektričnih aparatih za britje 
in striženje, ročnih električ
nih orodjih in „električnih 
igračah;

2. visokofrekvenčni genera
torjih v medicinskih apara
tih industrijskih aparatih za 
visokofrekvenčno ogrevanje, 
varjenje ali kaljenje ter vi
sokofrekvenčni generatorji v 
aparatih, ki Se uporabljajo v 
znanstvene namene;'

3. električne vžigalne pri
prave pri motornih vozilih, 
agregatih in pečeh s tekočim 
oljem;,

4. radijski sprejemniki in 
radiotelevizijski sprejemniki;

5. priprave za razsvetljavo:
luminiscenčne in fluorescenč
ne svetilke; ’ •

6. regulatorji in kontakti v 
električnih blazinah, likalni
kih, avtomatskih grelnikih, 
akvarijih, bojlerjih, hladilnih 
pripravah, dvigalih,' stikalih, 
pripravah za električne se
maforje, zvoncih in tirafon- 
Skih usmernikih ter regula
torji jn kontakti v vseh dru
gih pripravah, ki povzročajo 
motnje, za katere sta trajanje 
in frekvenca ponavljanja 
predpisana v točki 3. 2 jugo
slovanskega standarda N. NO. 
900;

7. vrtljive stikalne in tran
zistorske priprave:za proizva
janje in trasformacijo toka in 
napetosti ter pretvorniki, im
pulzni generatorji in živo- 
srebrni usmerniki;

8. visokonapetostne in niz
konapetostne naprave: nad
zemno in kabelsko razdelil
no omrežje, transformatorske 
postaje,- usmerjevalne posta
je, izolatorji in omrežje šib
kega toka;

9. telefonske in telegrafske, 
naprave; telefonski aparati,- 
telefonske centrale in tele
printerji; ■

10. električne naprave- na
C  |tramvajih, trolejbusih, elek- K

tričnih železnicah in drugih 
sredstvih javnega prometa.

■ P " - ’ t i

3. Preden proizvajalec oz.
izvajalec da v promet oziro -
ma izroči v uporabo električ l l lf l i l i l l lne jn  druge aparate, priprave Ip , -j I

W i p l lin naprave iz 1. točke te od- Ul

R a z p i s
TOVARNA ELEKTRIČNIH APARATOV 
LJUBLJANA

r a z p i s u j e
DRAŽBO s pismenimi ponudbami za prodajo 
naslednjih osnovnih sredstev:

1 BRUSILNI KOZEL na 2 koluta
premera 400 mm, 1.1962 2.705.— Ndin

2. NOŽNA STISKALNICA 1,5 t, 1.1963 1.300.— Ndin
3. STISKALNICA ročna, namizna, vijačna'

‘3000 kg, 1.1956 1.725 Ndin
4. UNIVERZALNI OKROGLOBRUSILNI

STROJ — 1 Ud/360, 1.1963 64.888,27 Nd
5. UNIVERZALNI OSTROBRUSILNI STROJ

BN 102 U, 1.1963 36.829,47 Nd
6. EKSCENTRIČNA STISKALNICA 6 t,

št. 5, 1.1962 120.— Nd
Ogled strojev je mogoč dnevno med ,10. in 12. uro, 
in sicer od 8.11.1966 do 12.11.1966.
Eismene ponudbe sprejema finančni sektor, referat 
osnovnih sredstev, Ljubljana, Savska cesta 3/II., do 
vključno 12.11.1966.
Prednost do nakupa ima najboljši ponudnik družbe
nega sektorja.

redbe mora na njih označiti; 
da so izdelani oziroma zgra
jeni po jugoslovanskih stan
dardih; ki veljajo za odstra
njevanje radijskih motenj.

4. Preden da delovna orga
nizacija, ki uvaža električne 
in druge aparate, priprave in : 
naprave iž l. točke te odred
be, te v> promet, mora na njih 
označiti, da so pri njih izve
deni po jugoslovanskih stan
dardih ukrepi za odstranjeva
nje motenj pri sprejemanju 
radijskih oddaj.

5. Električni m drugi apa
rati, priprave in naprave se 
po 3. in 4. točki te odredbe 
označujejo s ploščicami ali 
označbami, ki se pritrdijo, 
vtisnejo oziroma nanesejo na 
vidno mesto; njihova velikost 
in oblika sta odvisni od veli
kosti in oblike aparata oz. 
naprave.

Označba mora vsebovati čr
ke »RSO«, ki pomenijo; da 
so radijske motnje odstranje
ne, besedo »ATEST« ter šte
vilko, pod katero je tehnič
na dokumentacija o odstra
njevanju radijskih »motenj.

6. Ta odreba začne veljati 
1. januarja 1967.

Štev. ¿36/66-6
Beograd, 19. september 1966 

Zvezni sekretar , 
za promet in zveze 

Mili jan Neoričič s. r.
Kot je razvidno iz citirane 

odredbe, bodo morali biti po 
novem letu vsi aparati, ki 
povzročajo radiofrekvenčne 
motnje, opremljeni z oznako 
»RSO« — »radijska sevanja 
odstranjena« in s številko a- 
testa.

Pri tem se velikost napisa 
prilagodi dimenzijam -aparata 
ali naprave.

Meritve radiofrekvenčnih 
motenj opravlja Sektor za 
meritve in kvaliteto v Zavo
du za avtomatizacijo, ki je 
tudi pooblaščen za izdajanje 
zadevnih atestov. Tu smo v 
ta namen uredili posebno 
merilno mesto za tovrstne 
JUS in CISPR. Nova za ta 
meritve, ki ustreza zahtevam

Iz proizvodnega eikiusa keramičnih izdelkov v obratu 
»Keramika« tovarne elementov za elektroniko
merjenja specialno izdelana 
merilna kabina, prostor Urez 
škodljivih sevanj, in merilna 
oprema omogočajo meritve 
vseh vrst radiofrekvenčnih 
motenj ža vse izdelke ISK
RE, za podobne industrijske 
artikle in avtomobile. Na 
podlagi meritve in ugotovitev 
stopenj motilnih nivojev lah
ko potem strokovno, po pred
pisih znižamo nivoje motilnih 
signalov na aparatih in na
pravah, ki so zajeti v temelj
nem zakonu o radijskem pro
metu. Težko pa bo pravočas

no t. j. do 1. januarja 1967 
imeti vse artikle opremljene 
s potrebnimi atesti. Brez te
ga ne bo mogoče dati v pro
dajo izdelkov, ker bo repub
liški inšpektor za radijski 
promet republiškega sekreta
riata za trgovino izvajal kon
trolo pri prodajalnih organi
zacijah. Temeljni Zakon pa 
določa za kršitelje te uredbe 
visoke kazni in celo prepo
ved prodaje artiklov po vsej 
državi.

GAJŠEK Jože 
\ ,  dipl. ing.

Henrik Peternelj — predsednik mladine ZP

0 nameravani integraciji 
smo premalo obveščeni

Ob priliki letne mladinske 
konference Elektronske in
dustrije Jugoslavije v Zagre
bu, so predstavniki mladin
skih organizacij »Iskra«, RIZ 
in »čajavee« izkoristili prili
ko in se pogovarjali o mož
nostih sodelovanja med ome
njenimi podjetji predvsem 
sedaj, ko se pripravljajo ela
borati o predvideni integra
ciji. Razgovor je bil razgiban 
in stvaren. Med drugim so 
ugotovili, da : strokovne ko
misije, ki so odgovorne za 
pripravljanje predlogov o 
nameravani integraciji :— vse 
premalo obveščajo kolektive 
o svojem delu.

če hočemo, da bo prišlo 
do pravilnega razumevanja 
pri tako važnem koraku 
združevanja . elektronske in
dustrije je  nujno, da se prek 
naših glasil čimpraj in vse
stransko seznanja kolektive 
z delom komisij iri važnejši
mi predlogi. Nakazati je tre
ba vse dobre in tudi negativ
ne strani integracije. Doseči 
moramo, da bo do integra
cije prišlo samo na osnovi

ekonomske računice, ki bo 
zagotavljala nemoteno in 
normalno poslovanje posa
meznih podjetij.

V Iskri smo imeti že do
volj grenkih izkušenj. S sa
mim prepričevanjem mora
mo prenehati, kajti le s trez
no presojo in prikazom real
nih številk bomo lahko pri
dobili zaupanje kolektiva, ki 
je bilo še pred kratkim za
radi notranjih neurejenih 
razmer, predvsem na finanč
nem področju — precej oma
jano.

Dopisujte 
v »Iskro!«

Naslov uredništva:
Kranj, Savska loka 4 
Tel 22-221, int. 220



Poročilo z mladinske konference 
»tlektromehanike«

V nedeljo, dne 6. novembra 1966 je bila v dopoldan
skih urah v dvorani delavskega samoupravljanja v 
Kranju redna letna konferenca mladine »Elektrome
hanske.« Poleg 61 delegatov mladinskih aktivov to
varne so konferenci prisostvovali še naslednji gost
je: predstavniki sind. organizacije »Elektromehans
ke« tov. Alojz Kordiž, TK ZK tov. Franc Fajmut, 
aktiva ZB tov. Franc Križnar, ObK'ZMS Kranj sta 
zastopala tov. Peter Ogrizek in Stane Boštjančič, 
CK ZMS tov. Igor Janhar, ter predstavniki mladin
skih organizacij TAM Maribor, »železarna« Jesenice, 
»Železarna« Ravne, »Litostroj« Ljubljana, »Stol« 
Kamnik, »Sava« Kranj in IBI Kranj. Na konferenci 
ni bilo zastopnikov samoupravnih organov tovarne, 
niti vodstva tovarne.

Iz poročil predsednika in 
sekretarja TK ZMS je bilo 
razvidno, da je bilo'delo mla
dinske organizacije kljub po
manjkanju finančnih . sred
stev razgibano, ki je v  glav- 

'nem potekalo prek gospodar
ske, kadrovske in društveno- 
športne komisije. Pri svojem 
delu je organizacija tekoče 
spremljala vse družbeno-po-

Predsednik mladinske organi
zacije Henrik Peternelj

litična in gospodarska dogaja
nja v tovarni in uspešno de
lovala na društvenem in 
športnem področju.

V razpravah, ki so sledile 
poročilom, so se mladinci po
leg dela mladine v uajyečji' 
meri usmerjali na proizvod
ne probleme, ki so jim blizu, 
saj na razne težave 'vsako
dnevno naletijo v svojih de
lovnih enotah: Le-ti pa ne te
žijo samo mladine, temveč tu
di Starejše sodelavce.

Za mladino iz produkcije 
je bilo rečeno, da je precej 
nezainteresirana za delo mla
dinske organizacije.' Delni 
vzrok je iskati v razdroblje
nosti po delavnicah in v iz
menskem delu. Pritožujejo 
se, da so OD prenizki za nji
hovo delo, nimajo pravega 
zaupanja v'sklepe družbeno
političnih organizacij, niti 'v 
sklepe ostalih forumov to
varne, ker se mnogokrat do
gaja, da po sestanku romajo 
zapisniki v arhiv, ni pa niko
gar, ki bi sklepe spravil v 
življenje ož. da bi se predla
gani problemi rešili na u- 
streznih forumih dovolj hitro 
in zadovoljivo.

Ne zdi se jim prav, da se 
nekateri člani DS tovarne

premalo zavedajo svoje funk
cije, ne hodijo na seje, ne 
razpravljajo ipd. Prav zaradi 
takih članov v samoupravnih 
organih je prišlo celo do ne
sklepčnosti, kar škodi ugle
du DS; istočasno pa se dolo
čeni predlogi ne morejo isto
časno realizirati.
. Mladinci so kritizirali s i ' 
stem dopolnilnega izobraže
vanja, ki nudi delavcem v 
montažah ugodnosti, ki jih 
v produkciji nimajo zaradi iz
menskega dela. Resen prob
lem za mladino »Elektrome- 
hanike« je tudi v tem, da je 
predpisana 4-letna praksa v 
tovarni, proden nekdó šolni
no pri izrednem izobraževa
nju dobi povrnjeno: Predlog 
konference je bil, da se ob- 
, vezna praksa zniža na dve oz. 
kvečjemu tri leta; s tem , bi 
omogočili mnogim mladim, 
da bi izpopolnjevali svoje 
strokovno znanje z izrednim 
šolanjem, saj je plačevanje 
šolnine ob takih OD precej 
otežkočeno.

Zanimivo je. bilo tudi poro
čilo o zaposlovanju diploman
tov poklicne sole. Iz navedb 
bi priobčili naslednje misli: 
Vsako leto po zaključku šo
lanja učencev v poklicni šoli, 
pride mnogo mladincev raz
ličnih poklicev , y tovarno, 
vendar se večkrat dogaja, da 
KV telefonskim mehanikom 
ne morejo zagotoviti ustrez
nih delovnih mest, zato jih 
zaposlujejo na stiskalnicah, 
stružnicah ipd., čeprav ved
no govorimo, da naim še ved
no primanjkuje KV kadrov. 
To je razvidno iz potreb, ki 
jih tovarna vsako leto pošlje 
poklicni šoli, ki na tej osnovi 
izuči potrebno število ljudi. 
»Kdo v tovarni«, so vpraše-. 
vali mladinci »je odgovoren 
za tako delo, da po eni stra
ni dajemo šoli plan potreb
nih kadrov, ko pa so mladi 
izučeni,- pa vseh ne moremo 
zaposliti na planiranih delov
nih mestih?« Zaradi tega 
marsikdo zapusti naš kolek
tiv, ker ne opravlja dela, za 
katerega se je pripravljal v 
šoli tri leta.

Nerazumljivo je tudi, da 
tisti, ki so prišli iz  industrij
ske šole in so po sili že ome
njenih razmer - zaposleni na 
štaneah ali stružnicah, mo
rajo dobro delati na strojiš za 
2. ali 3. grupo, če pa déla 
zmanjka iri Stojijo, pa so pla- 

(Dalje na 6. strani)

Iz montaže številčnlkov v obratu v Lipnici

¡redno izplačevanje štipendij
Kljub temu, da se je uredništvo glasila Iskra v št. 41 
obrnilo na napačni naslov, ko je povabilo računovodstvo 
šolskega centra (ŠC), naj da odgovor na popolnoma 
upravičeno pritožbo štipendistov elektrotehniške fakulte
te o nerednem izplačevanju štipendij, smo dobili pojasnilo 
o precej zamotanem načinu obračuna in izplačevanja šti
pendij. Računovodkinja ŠC tov. Dragiča Založnik nam je 
poslala dopis, ki ga v celoti objavljamo.
Referat za štipendije spa- obračun štipendij z vso 

da pod organizacijsko ka- bančno dokumentacijo, ka
drovsko področje združene- tero registrirani podpisniki 
ga podjetja" Iskra Kranj. Re-‘ ŠC pri službi družbenega 
ferat vodi celotno evidenco o knjigovodstva SDK podpiše- 
štipendšstih, (pogodbe, . učne jo, uslužbenka referata za 
uspehe itd.) izvršuje obra- štipendije dvigne gotovino 
čune^.štipendiji izplačila in (za štipendije, ki se izplaču- 
nakazila na šole, fakturira jejo v gotovini) in predloži 
stroške, štipendij posaniez- SDK denarne 'nakaznice za 
nim organizacijam, izvršuje posamezne šole, seveda y 
izterjavo pri organizacijah in okviru razpoložljivih sred- 
rešuje vse probleme štipen- štev, ki so jih naikazale or- 
dij. Referat za štipendije ganizacije. 
vsak mesec (četrtega ali pe- šolski center je v skladu 
tega za tekoči meseo) pred- z dogovorom z organizacij- 
loži šolskemu. centra celotni sko kadrovskim področjem

dal od februarja letos na 
razpolago svoj žiro račun 
(ker ga referat za štipendije 
ne more odpreti) na katerem 
se zbirajo sredstva organizar 
cij na podlagi računov, ki 
jih izda referat za štipendi
je in črpajo sredstva na 
podlagi obračunov, ki jih 
prav tako izdela referat. To
rej; ŠC je  referatu za štipen
dije samo »posodil« svojo 
firmo, nima pa v skladu z 
dogovorom nobenega vpliva 
glede nakazovanja štipendij. 
Računovodstvo ŠC redno 
mesečno prod četrtim v, mer 
seču obvešča referat o . doto-, 
ku-(sredstev za štipendije;-da 
ta  vrši izterjavo pri nered
nih plačnikih.

Kakšen uspeh ima pri svo
jem delu nam najbolj nazor
no kaže naslednji pregled:

DATUMI PLAČILA RAČUNOV ZA NAVEDENE MESECE
ORGANIZACIJA febr. marec april maj junij julij avgust sept. okt.

Elektromehanika 1.2. 8.3. 30.3. 13.5. ¡ 3.6. Í. 7. 5.8. 2.9. 3.10.
Avtomatika 4.2: 1.3. 19.3. 7.6. 9.7. 10.9, 13.10. 13.10. —
Aparati 17.2. 11.3. 1.4. 25.4. 3.6. 16.7. 6. 8. 15.10. ■ M
Naprave 3.2. 23.4. 31.3. 10.5. 26; 5. 30. 8. ; 5.8. 31.8. 7.10.
Kondenzatorji 11.2.. 2.3. 30.3. 22.4. 28.5. 27.7. 10.9. 17.9. 26.10.
Elektronika ' 1.4. 1.4. 1.4. 8.7. 14. 7. r 14.7. — ■ —• —7:
Elektromotorji 2.3: - 2.3. .25.3. 25.5. 16.6. 7.9. 6.8. 7.9: 12.10.
Instrumenti 3.2. 4.3. 22.3. 2814. 1.7. 20.7. 6.9. 6.9. 15.10.
Usmerniki 1.2. 11.3. 25.3. 30.4. 21.5. 9.7. 6.8. 25.8. 7.10.
Polprevodniki 4.4. 2.3. 25.3. 26.4. 23.5. 30.6. 3] 8. 9.9. 13.10.
PSO, Ljubljana 5.2. 11.3. 21.3. 26.4. 2.7. — 18.8. 12.9. —
Uprava podjetja 26.2. 26.2. 30.3. 20.5. 24.5. 12. 8. 12.8. 7.9. 13.10.

Iz "pregleda lahko zaključi
mo:

— da ni niti ene organiza
cije, ki bi za vseh 9 mesecev 
pravočasno izvršila plačilo 
štipendij (skrajni rok je 4. 
v mesecu, čeprav je na raču
nih 1. v mesecu)

— da je od vseh mesecev 
nakazilo pravočasno izvrše
no samo za mesec april

— da do danes 28. oktobra 
1966 ni plačalo računov za 
štipendije' 7 organizacij

— da je od 108 plačil pra
vočasnih samo 43 ali 39,82 %, 
skoraj 2/3 oz. 60,17% pa po 
roku ;;

— da se v okviru datumov 
dotoka sredstev gibljejo tudi 
nakazila štipendij in sicer od 
4, do 17. v mesecu.

Mislim, da so vsake nadalj-

ne besede odveč in da je po
polnoma razumljivo, da šti
pendisti ne morejo dobiti 
štipendije do 8. ;v mesecu, če 
nekatere organizacije J še da
nes niso plačale vseh raču
nov. šolski center je. v teku 
letošnjega leta že dvakrat 
tako tudi za mesec oktober 
založil Svoja - sredstva, da je 
štipendije sploh lahko naka
zal in še to z zamudo.

Verjetno je rešitev res v 
tem, da bi organizacije same 
izplačevale štipendije oz. da 
bi referat za štipendije izde
lal obračun nakazil po šolah 
in organizacijah ih bi tako 
vsaj tisti štipendisti, katerih 
organizacije redno plačujejo 
račune pravočasno prejemali 
štipendije.

In še vprašanje uredništvu:, 
zakaj ni že pred dvema mese

cema, ko sem novinarja glasi
la seznanila o načinu, izpla
čevanja štipendij in ga na
potila k referatu za štipen
dije, ki je edini odgovoren 
za to delo, objavil podatke 
in načel problem?

Za računovodstvo šolskega 
centra:

Dragica Založnik
Opomba uredništva: Iz vse

bine članka je razvidno, da 
šolski * center Kranj ■ nakazu
je štipendije takoj po prili
vu denarja, da pa nastajajo 
zamude izključno zaradi ne
rednih plačil s strani posa
meznih organizacij. K prir 
pombi, da je novinar glasila" 
prejel pred meseci tabelo,, ki 
je nazorno prikazovala ne
redno nakazovanje štipendij

(Dalje na 6. strani)



Vprašanja in odgovori
VPRAŠANJE:
Sem član DS »Elektromehanska« Kranj. Vem, da smo 
sprejeli plan eksterne proizvodnje za leto 1967 14. ok
tobra. Zanima me, če so že vse tovarne sprejele 
omenjeni plan, če so ga vskladile s PSO, če je bil 
narejen zadevni plan za podjetje in ali je izdelan 
podrobni finančni plan podjetja za 1. 1967. Upam, 
da ne boste zamerili, če vprašam zakaj o tem nič 
ne pišete v našem glasilu?

ODGOVOR:
Uredništvo je o tam že 

razpravljalo, vendar je brez 
dokončnih poročil težko pi
sati o planu za j. 1967, čeprav 
smo že v novembru. Tehnič- 
no-programsko področje, v 
čigar kompetenci bo analize 
in poročila, je za DS združe- 
nega podjetja pripravilo na
slednje informativno poroči
lo:

Predlog plana eksterne pro
izvodnje za le to '1967 je se
stavljen ha osnpvi sporazu
ma med komercialno službo 
— PSO (tržne potrebe) in 
tehnično službo tovarn (pro
izvodne možnosti). Finančna 
analiza plana proizvodnje še 
ni izdelana. Posamezne to
varne so upoštevale le okvir
ne možnosti razpoložljivih 
finančnih, sredstev, oziroma 
koeficiente obračanja obrat
nih sredstev.

cdjo asortimana izdelkov. 
Predlog plana tovarne »Spre

jemniki« — Sežana še ni do
končen, ker tovarna še ni 
dosegla sporazuma b PSO. 
Pri tovarni »Elektronika« — 
Horjul je višina predloga 
piana le orientacijska,. ker ni 
razčiščen izvoz s PSO. Pred
log plaha za tovarno »Mi
kron« — Prilep tudi ni do
končen, ker še ni določen 
program potovanja.

Upamo, da Vas bo zaen
krat to poročilo. zadovoljilo, 
kakor hitro pa bomo dobili 
zaključne podatke, bo vse
kakor naša dolžnost, da ‘čla
ne kolektiva prek glasila o 
te n  zadovoljivo inf6rmiramo.

Uredništvo

Po sklepu UO Zavoda za avtomatizacijo so bili na posebni svečanosti nagrajeni člani 
delovnega kolektiva Zavoda, ki so že dvajset let zaposleni v »Iskri«. (Od leve na desno): 
Leopold Milek, inž. Franc Sila, Vitomir Ferjan, inž. Štefan Sušnik, inž. Marjan Lavren
čič, inž. Stanislav Jenko, Stane Abe, prof. Radovan Tavzes in Franc Šušteršič. — K ju
bileju naše iskrene čestitke!
Sliko nam je posredoval tov. Stane Abe, poznan po dobri volji in humoristični žilici, 
ki mu ni dala miru, da ne bi pod sliko napisal: »Lepi nismo, smo pa trpežni!«

Terensko delo ekip servisne službe PSO
Podrobni finančni plan, 

oziroma analiza gospodarske
ga piana tovarne bo pokaza
la, ali je predlog fizičnega 
obsega proizvodnega plana 
vsklajen s finančnimi mož
nostmi im zahtevami. Pri se
stavi gospodarskega plana bo 
šele razviden plan potrebnih 
obratnih sredstev, plan no-- 
vih investicij, plan kadra, 
plan dohodka. ter vsi ostali 
elementi, ki izhajajo in po
gojujejo plan fizičnega obse
ga proizvodnje.

Tovarna »Avtomatika« — 
Pržan predvideva še korek-

Boj za čim bolj uspešno 
izpolnjevanje sanacijskega 
programa združenega podjet
ja je  dobršen del nalbg se
veda nadel tudi naš servisni 
službi- Potrebno, je namreč 
znižanje zalog rčzervnih de
lov, pri čemer ta služba ob 

‘ dobrem poslovanju lahko 
sprosti precejšnja, v zalogah 
rezervnih delov vezana sred
stva. Že dosedanje izkušnje 
so pokazale, da je poslova
nje posebnih ekip servisne 
službe na terenu precej ko
ristno, zato so tudi v zvezi s 
povečanimi sanacijskimi na
logami osvojili takšen način

izpolnjevanja svojih obvez
nosti. »

Poleg lahko rečemo stalnih 
servisnih ekip, ki jih po te
renu pošiljajo lastne Iskrine 
servisne delavnice, so' v ser
visni službi formirali še dye, 
ki sta imeli nalogo obiskati 
Vse servisne pogodbene delav
nice in potrošnike rezervnih 
delov na področju Jugoslavi
je. Ti dve ekipi sta bili se
stavljeni tako, da razen akvi- 
zicije za prodajo rezervnih 
delov, skušata doseči kar 
najboljše prodajne rezultate 
tudi pri prodaji kritičnih

elektronskih merilnih instru
mentov in drugega blaga, ka
terega se je preveč nabralo 
na zalogah. Hkrati ti dve eki
pi iščeta tudi stike s podjetji, 
kjer bi utegnili plasirati ome
njene artiklč in torej priprav
ljata teren ža Sklepanje po
godb za izdelke široke po
trošnje, inštrumentov in ro
tacijskih strojev.''

Ena izmed ekip, ki je od
šla na teren konec oktobra 
že dnjgič in bo obdelovala 
področje Srbije in Makedo
nije do konca novembra, je 
na svoji dolgi poti po šolah

in pogodbenih Servisnih de
lavnicah hkrati: tudi demon
strirala uporabo 'naših, elek
tronskih merilnih instrumen
tov. Druga ekipa, ki imS 
predvsem nalogo kontrolirati 
delo pogodbenih servisnifi 
delavnic, pa se hkrati ubada 
s prodajo rezervnih delov.

Spričo dejstva, da imamo 
na področju vse države kaf 
230 pogodbenih servisnih <td- 
lavnic in še 15 posebnih za 
merilno tehniko, je delo obefi 
servisnih ekip nedvomno že
lo obsežno in naporno. Vsaka 
je prešla po 4—5 tisoč kilo* 

(Dalje na 6. strani)

sl,Tk°ra,tt- Obisk delegacije gos
podarstvenikov mestu Oldham

(Iz prejšnje številke)
Sreda, 5. 10. 1966
V spremstvu g. Hagua, taj

nika zbornice smo si ogledali 
podj. Courtaulds Limited, 
Maple Mili.

Tovarna je bila ustanovlje
na 1. 1903 in se ukvarja iz
ključno s proizvodnjo preje. 
Za sirovino uporabljajo bom
baž, ki ga uvažajo iz ZDA, 
kjer imajo lastne plantaže. 
Bombaž mešajo s sintetiko — 
Jiralon, ki ga kupujejo v Ang
liji

Tovarna deluje v okviru 50 
predilnic te družbe, ki so 
razmeščene po vsej Angliji. 
Skupaj imajo instaliranih 
cca. 2.000.000 vreten.

Tovarna je 1. 1962 popolno
ma modernizirala pronzvod- 
ii:.o z visokoproduktivnimi 
s tro i, predvsem od firme 
Platt, vendar smatrajo, da 
bodo morali stroje v naj b liž
ji bo dočnosti ponovno obno- 
viti.

Proizvodnja je locirana v

poslopju v več nadstropjih s 
tem da imajo v kleti skla
diščne . prostore, od I. nad
stropja naprej pa urejen, 
strojni park po poedindh o- 
peracijah predenja — od 
predpriprave do finalnega 
proizvoda.

Obisk podjetja Vitafoam 
Limited, Middleton.

Podjetje* se ukvarja s pro
izvodnjo izdelkov iz peneče 
gume in peneče plastične 
mase. Tudi ta tovarna je lo
cirana v bivši tekstilni tovar
ni in je stara okoli 15 let. 
Zaradi požara pred nekoliko 
leti, ko je eden delavcev za
žgal stari del tovane, je več
ji del tovarniških stavb re
konstruiran in moderniziran.

Tovarna dela zelo na raz
voju ekspanzije po svetu in 
nam je gen. direktor v raz
govoru povedal,, da so žejfcz- 
gradili novo tovarno v Alžiiu, 
predvidevajo pa še izgradijo 
5 tovarn v Afriki,

Osnova za proizvodnjo po-,

neče gume je tekoči latex,-ki 
ga v ogromnih kotlih prede
lujejo. Po ceveh se obdelana 
maša črpa v razdelilno na
pravo v veliki dvorani,'kjer 
se' vliva v kalupe, ki so na 
tekočih trakovih. Ti kalupi, 
gredo po tekočem traku, skozi 
peči, kjer se guma vulkanizira 
in dobi obliko kalupa. Proiz
vodnja je izredno visoka, Za
nimivo pa je, da so na težjih 
delih v veliki večini zaposleni 
črnci.
* Iz kalupov se izdelki po 
traku prepeljejo v. oddelek, 
kjer jih v velikih centrifu
gah operejo in izcedijo vo
do, nakar jih v posebnih pe
čeh (dolge cca 50 m) popol
noma izsušijo. Gotove izdelke 
prej me, poseben oddelek, kjer 
jim odrežejo robove,' ki so 
ostali od kalupov in kjer iz
vršijo potrebna popravila, na
kar jih prevzame odprema.

Tovarna izdeluje penečo 
giumo predvsem za avtomo
bilsko industrijo  ̂ (sedeži)*.

za industrijo pohištva in za 
ostale potrebe. .

V posebni obnovljeni to
varni so pred nekoliko leti 
odprli obrat za penaste pro
izvode iz plastične mase 
(slično kot pri nas Iplas, Ko
per) . Oprema je najmoder
nejša z ogromnimi kapacite
tami' (.250 kg izdelkov-na mi
nuto). - Tehnološki postopek 
je na tekočem traku, s’ tem, 
da se v posebnih napravah 
mešajo surovine za izdelavo 
penaste plastične mase, ki se 
nalije v papirnate kalupe. 
Bloki penaste plastične ma
se imajo po nekoliko kubič
nih metrov. - Gotovi bloki se 
vskladiščijo, iz skladišča pa 
potujejo v oddelke, kjer jih 
razrežejo na želene dimenzije. 
V tem oddelku izrežejo tudi 
posamezne oblike za tapeci
ran j e avtomobilov. Vše od
padke meljejo in jih v poseb
nih: strojih ponovno predelu
jejo v bloke. Te bloke ponov
no razrežejo na potrebne di
menzije pri čenier je najzani- 
miveiša' »preproga«, ki se upo
rabila kot osnovna obloga za 
tepli pod.
- V posebnem, oddelku so 

nam pokazali predelavo osta
lih gumijastih izdelkov —

predvsem izdelavo podplatovi 
gumijastih preprog za avto
mobile, cevi in ventilov.

Tovarna zaposluje čca 2200 
delavcev s približno vred-' 
liostjo proizvodnje £ 5.000.000 
(17 tunih jard S din), g 

Zvečer je bil organizirati 
sprejem , s strani zbornice, 
kjer so nam pojasnili poleg 
ostalega tudi organizacijo 
njihove blagovne hiše (Ver-J 
sandhaius), ki prodaja blago 
na podlagi katalogov. Ta hi
ša je ena največjih v Angli
ji in je locirana v bivši tek- 
stilni tovarni. Imajo zelo le
po izdelan obširen katalog, na 
podlagi katerega po naročilih’ 
razpošiljajo blago. '

Pil ogledu kataloga se nam 
jé 'porodila misel, da bi mggfS 
cbt Judi naša podjetja lahko 
sodelovala s svojimi proimre- 
dijTprodaji prek te blaigojroa 
hiše, o čemer bi moralcfpEj, 
t i  govora ob naslednjem obi-? 
sku njihove delegacije. "t

ČETRTEK 6. oktobra 1966,
V teku dopoldneva smojsfl, 

ogledali tovarno tovornih a ja  
tomobilov Seddon Dicsel Y<aL 
hieles. Tovarno nam jdrtjjgr 
kazal direktor, izvoza g. Ver- 
dellis;



»Neredno izplačevanje štipendij« Terensko delo ekip servisne službe PSD
(Nadaljevanje s S. strani) 

Šoiskemu centru in zakaj le
ta , ni bila objavljena, daje
mo takle -odgovor:

Že takrat je .namreč ured
ništvo dobilo 'podobno pri
tožbo^ s strani štipendistov 
zaradi zamujanja s plačili 
štipendij, kot smo jo obja
vili v številki 40 z dne 20. 
oktobra na zadnji strani v 
rubriki »Pisma naših bral
cev*. Pred takratno objavo 
pa. smo dobili namig, naj s 
člankom počakamo, ker ho 
sklicdn sestanek štipendi
stov v Ljubljani, kjer bodo 
med drugim obravnavali 
tudi plačevanje štipendij. 
Nat omenjenem sestanku je 
zastopnik »Iskre« obljubil, 
da, bo problem' plačevanja

štipendij urejen. O tem se
stanku smo pisali, prav tako 
Pa sta tudi UO združenega 
podjetja in generalni direk
tor apelirala na vse organi
zacije, naj v redu in pravo
časno nakazujejo štipendije 
Šolskemu centru.

Vse kaže, je ta apel vzdr
žal le dober mesec, nakar pa 
so se začele pojavljati iste, 
težave kot pred sestankom 
štipendistov v Ljubljani. In 
prav zato smo ta problem 
objavili v našem glasilu. Upa
mo, da se bodo organizacije 
kljub finančnim težavam, ki 
jih nekatere imajo, držale 
postavljenih rokov, ki so do
ločeni za redno izplačevanje 
štipendij našim bodočim ka- 
drorp.

Poročilo z mladinske konference 
»Eleklromehanike«

(Nadaljevanje s 5. strani) 
metrov dolgo pot. Podrobni 
rezultati dela terenskih ekip 
servisne službe so že znani 
in koliko je njihovo, prizade
vanje vplivalo na izpolnjeva
nje planskih obveznosti in sa
nacijskega programa bomo 
pa lahko zapisali šele, ko se 
bo vrriila še zadnja ekipa s 
terena.

Vsekakor je jasno, da se je 
tak način dela na terenu do
bro izkazal, pa čeprav je na 
drugi strani terjal tudi pre
cej šn j e stroške. Vse to je ser
visno službo PSO prepričalo, 
da je umestno tudi v pri
hodnje pošiljati podobne eki
pe na teren, kjer lahko hitre
je ’in učinkoviteje ■ rešujejo 
nastalo problematiko, pregle-

(Nadaljevanje s 5. strani) 
čani po režiji s A grupo. Na
staja torej vprašanje: Ali je 

• za delavca stimulativno; če 
za čakanje dobi boljše OD 
kot za stvarno delo?!

Sprožena so- bila tudi vpra
šanja o delni nezasedenosti 
strojnih kapacitet, premajh
nem prizadevanju pri zni
ževanju previsokih zalog v 
zvezi s sanacijskim progra
mom, integraciji RIZ, ISKRA, 
CAJAVEC in o nekaterih 
problemih v  posameznih DE 
oz. obratih. Uredništvo'bo ta 
vprašanja objavilo takoj, ko 
bo prejelo zadevne odgovore, 
ker je mnenja, da' zgolj vpra
šanja ne bi zadovoljila naših 
bralcev.

V razpravo So posegli tudi 
predstavniki družben o-poli-
tičnih. organizacij tovarne in 
obljubili vso pomoč pri na-

daljnjem delu mladinske or
ganizacije. Zastopniki iz dru
gih tovarniških mladinskih 
organizacij, ki so bili kot go
stje na konferenci, so pohva
lili delo mladinske organiza
cije, predvse^i pri društve
nem življenju in športni de
javnosti, čeprav je bila orga
nizacija deležna žela pičlih 
finančnih sredstev. Izrazili so 
tudi željo za tesnejše sodelo
vanje.

Na kraju je bil izvoljen 11- 
člatiski tovarniški komite 
ZMS in sicer: Vojko Anderle, 
Ljubo Arizanovič, Mira Baj
želj, Tine Golob, Ivan Gros, 
Nada Jaklin, Marjan Mihel
čič, Henrik Peternelj, Rajko 
Rozman, Miran Rus' in Sašo 
Vagaja; v nadzorni odbor pa: 
Franc Lavrič, Ivo Triler, in 
Jožica Zupane.

Upravni odbor je  na osnovi
dosežene proizyodnje v ob-
dobju januar—oktober zà ok-
tobrski obračun OD potrdil
naslednje faktorje stimula
cije: •/ V.
Produkcija delov 1,023
Umetne mase 1,045
Panoga* rotac. str. 1,042
Obrat števcev 1,029
Panoga kinoak. 1,04»
Obrat ATN 1,004
Obrat mehanizmov 1,043
Obrat stikal 1,078
Obrat orodjarne 1,022
Vzdrževanje 1,028
Tehnični razvoj 1,022
Tehnične službe 1,000
Služba kvalitete 1,633
Plan, nab., prevoz 1,004
Kadrovska služba 1,032
Organizae. služba 1,022
Finančna služba 1,023
Skupni stroški 1,022

dujejo delo pogodbenih delav
nic in opravljajo še vse tisto, 
zaradi česar so bile poslane 
na terensko, delo. V prihod- 
njosti bodo zlasti pogodbe
nim delavnicam, katerih se 
bo predvidoma razen že ob
stoječih, v kratkem število še 
povečalo, predvsem na ra
čun pogodbenih servisnih de
lavnic za rotacijske stroje, ki 
naj bi jih do konca 1. 1966 
imeli že od vseh industrij
skih centrih v državi. Poglo
biti nameravajo pri tem tudi 
vzgojo strokovnih kadrov v

pogodbenih delavnicah prav 
tako pa ob razpoložljivih 
možnostih poskrbeti tudi 
za njihovo boljšo tehnično 
opremljenost, za ekspeditiv- 
nejše reševanje reklamacij 
in vsega drugega, kajti, ser
visna služba se dobro zave
da, da bo ob vedno težjih 
prodajnih pogojih tako sama 
prodaja, kakor tudi servisna 
služba morala biti vedno bolj 
aktivna, elastična iri spretna 
pri svojih nalogah da bo ku
pec rad segal po naših izdel
kih in jih uspešno uporabljal.

Uvajanje statistične kontrole

Ugoden faktor 
stim u lac ije  

v  E lektrom ehansk i

(Nadaljevanje s 1. strani) 
trola najslabši na začetku, t. 
j. ob vhodni kontroli, največ
krat sicer iz nekvalitetnih do
bav materiala in polizdelkov 
ter v delavniški kontroli, t. j. 
ob začetni obdelavi in uskla- 
diščenju domačih polizdelkov 
pred montažo.

Trenutno smo s statistiko 
pravzaprav komaj na začet
ku, vendar se prvi skromni 
rezultati že kaže jo. V osnov
nih: delavnicah ima že vsak

stroj SKL (statistični kon
trolni list), napake pa se ana
lizirajo in na, podlagi rezul
tatov že ukrepamo pri po
sameznih prizadetih službah.

Med uvajanjem nam ob 
strani stojita tudi proizvodnja 
in priprava dela tako, da se 
.kontrola kot 'Služba ob uvaja
nju novoSti niti ne počuti 
osamljeno, niti ne naleti na 
težave ostalih služb v tovar
ni.

ing. Kastelic Franc

Tovarna elektrotehničnih In fifiomehaničnih izdelkov 
»ISKRA« KRANJ 
DE Umetne mase

Kadrovska komisija pri DE Umetne mase razpi
suje prosto delovno mesto

PODMOJŠTER
v delavnici za predelavo, termoplastičnlh mas

^ P o g o j i :  KV orodjar s 4-letno prakso. Poseben 
pogoj je poizkusno delo, ki traja 3 mesece.
Razpis velja, do zasedbe delovnega mesta.
Ponudbe sprejema Kadrovska komisija pri DE 
Umetne mase. .

Tovarna je  bila ustanovljen 
na l. 1936, ko je izdelala 1 to
vornjak dnevno. Danes znaša 
letna proizvodnja 2.500 tovor
njakov, ki jo mislijo do l .  
1970 dvigniti na 5.000 letno. 
Tovarna izdeluje predvsem 
tovornjake velikih nosilnosti 
(do 80 ton) in specialne iz
vedbe tovornjakov. Pri ogle
du tovarne smo si ogledali 
obdelovalnico, kjer izdelujejo 
osi. diferenciale, menjalnike 
in ostale dele.

V montaži delajo po trač
nem sistemu na ta način, da 
jim je najhitrejša stopnja 
montaže montiranje koles na 
nosilce — tako, da za nadalj
nje postopke lahko premika
jo  vozilo. Vse dele vozila (ša
sijo, karoserijo in kabino) iz
delujejo sami, med tem ko 
motorje kupujejo. Za pogon 
tovornih avtomobilov upo
rabljajo motorje znamke Per- 
kifts, AEC in Gardner. Pose
bej so poudarili naravnost 
fantastično ¡zdržljivost mo
torjev »Gardner«, pri kate
rih? prevozijo tudi 800.000 km, 
nrp-da bi odprli motor.

Za izdelavo kabin in karo
serij imajo posebno tovarno, 
locirano blizu matične, kjer 
izdelujejo poleg kabin iz pfo-

čevine tudi kabine iz »fiber- 
glasa« Proizvodnja le-teh je 
zelp enostavna, kabine so pa 
zelo 'solMne in trpežne. Ogle
dali smo si tudi izdelavo ka
roserij z.a posebne namerne 
(za wikend, za hladilne na
prave itd.).

Zanimivo je dejstvo, da 
ima podjetje na zalogi 
ogromno surovin in polizdel
kov, posebno- motorjev.: in 
nam je naš spremljevalec po
jasnil, da vlagajo ves denar 
v zaloge.

Izdelki podjetja gredo v 
največji meri v izvoz. Podjet
je zaposluje le 700 ljudi in 
ima letne proizvodnje preko
5.090.000 £. (17 milijard S
din).

COLLEGE OF
TECHNOLOGY
College of Technology je 

največja tehniška šola v Old- 
haruu, ki pa še ni v celoti 
zgrajena, šola je namenjena 
predvsem tehnični izobrazbi 
več smeri (tekstilna, elektro, 
gradbena) v več etapah — 
od industrijske šole, tehniš
ke šole in visoke tehniške 
šole. College je zelo moder
no urejen, ima zelo dobro ure

jene delavnice — tekstilni od
delek ima ves asortiment 
strojev — bd prastarih do 
najmodernejših. Stroji so 
konstruirani tako, da lahko 
učenci gledajo 'skozi steklo 
tudi potek proizvodnje v 
posameznem stroju. '

Poleg delavnic imajo zelo 
dobro in. sodobno urejene la
boratorije (fizikalni, kemič
ni, elektro itd.) in tudi znan
stvene institute, ki so pa še 
v  gradnji. Collège ima tudi. 
zelo moderno telovadnico, 
gledališko dvorano in dru
žabne prostore s kuhinjo. Di
menzije šole so ogromne, saj 
so posamezni hodniki dolgi 
prek 100 m v več nadstrop
jih, uprava šole, je pa v 8 
nadstropni stavbi. ■ :

Po ogledu Collega of Tech
nology (Tehniške šole) nam je 
na občini priredil župan 
skupno poslovilno kosilo, 
kjer so bili prisotni vsi, ki 
so imeli »stik z nami, pred
vsem pa predstavniki zborni
ce: .'

Po zdravicah župana, pod
župana, predsednika zborni
ce, tajnika občine, v katerem 
so bili ponovno poudarjeni, 
dobri odnosi obeh občin so

se nam zahvalili za obisk z 
željo, da bi prišlo do nadalje
vanja prijateljskih stikov na 
gospodarskem, področju.

V spremstvu tajnika obei- 
in in predsednika zbornice 
smo odpotovali ob 16. uri iz 
Oldhama na letališče v Man
chester.

ZAKLJUČKI
Obisk gospodarske delega

cije Kranja, Oldhamu — je 
bil brez dvoma uspešen. Čla
ni delegacije sp bili seznanje
ni s proizvodnim potencialom 
Oldhama, ki je tipično, indu
strijsko mesto z dolgoletno 
tradicijo. Poleg tega. so se 
osebno seznanili z vodilnimi 
osebami industrije in trgovi
ne.

Da bi se sodelovanje lahko 
uspešno razvilo je potreb
no naslednje': •/...

— realizirati povabilo go
spodarstvenikom Oldhama, 
da obiščejo Kranj To vabi
lo- je bilo podano ustno ob 
priiki obiska.

— realizirati ponudbo pod
jetja Ferranti o zamenjavi 
obiskov tehničnih strokov
njakov s.področja proizvod
nje in razvoja števcev z

»ISKRA«, Kranj.
■— realizirati zamenjavo 

vzorcev števcev med podjet
jem Ferranti in Iskro.

— realizirati dogovore o 
eventualnem dogovoru za ce
ne na inozemskih, tržiščih.

— »ISKRA« naj pošlje pod
jetju Seddon Diesel prospekt- 
ni material za avtoelektrične 
izdelke, ki so lahko dopolnje
ni z izdelki Saturnusa in R. 
Čajevca.

— obdelati, dokumentacijo, 
ki je bila dana delegaciji s 
strani podjetja Platt in ugo
toviti interesantnost te opre
me v perspektivi.

— pripraviti predloge za 
morebitni izvoz v Anglijo za 
prodajo prek blagovne hiše 
in o naših željah, informirati 
apgleške gospodarstvenike ob 
njihovem obisku v Kranju.

— ker nimamo v Kranju’ 
trgovske zbornice, je nujno 
potrebno informirati o po
vratnem obisku gospodar
stvenikov iz Oldhama Klub 
gospodarstvenikov v Kranja, 
ki bi moral pri tem obisku 
sodelovati.

— Delati na pripravi pro
grama za obisk angleške de
legacije pri nas.



Izvlečki iz sklepov . . .

S K L E P I
14. seje ,(2. 11. 1966)

0 Upravni odbor združene
ga podjetju sprejema na zna
nje porodilo o izvršitvi skle
pov 7., 8., 9., 10. in 11. seje 
upravnega odbora ter 4. zase
danja delavskega sveta ZP z 
naslednjimi dopolnitvami:

a) HO ZP je na predhodnih 
sejah postavil deblokado sta
rega žiro računa in izvajanje 
sanacijskega 'načrta kot pri
oritetni nalogi strokovnih 
slnžb. UO ZP pa ugotavlja, da 
strokovni team, ki je bil 
imenovan na 11, seji UO ZP 
dne 5. 10. 1966, za obdelavo 
dinamike likvidacije starega 
žiro računa, sploh še ni začel 
Z delom. y

Upravni odbor ZP se s takš
nim počasnim reševanjem 
problematike ne strinja, ker 
ima generalni direktor zdru
ženega podjetja vse polno
močje, da organizira delo v 
takšni Obliki, da bo hitro in 
učinkovito potekalo.

Na naslednji seji UO ZP 
naj generalni direktor poro
ča o poteku dela na likvida
ciji starega, žiro računa,

b) UO ZP imenuje komisijo, 
katera mora pregledati plača
no . realizacija s strani PSO 
do organizacij združenega 
podjetja, v naslednjem sesta
vu:
i Sluga Maks, šef finančne 

službe, Elementi, Ljubljana, 
Ritlop Kristina, šef računov., 
Elektronika, Horjul, Pirš Rez
ka, v. d. šefa fin. službe, Kon
denzatorji Semič.

Komisija naj pregleda pla
čano realizacijo in poroča 
upravnemu odboru ZP DO 
KONCA MESECA NOVEM
BRA 1966.

Za delo komisije je odgo
voren dif ektor finančno-raču- 
novodskega področja tovariš 
Alojz Vidmar.

c) Organizacijsko-kadrovsko 
področje mora do naslednje 
seje UO ZP pripraviti pred
log za imenovanje vršilca 
dolžnosti direktorja organiza- 
cijsko-kadrovskega področja, 
ker UO ugotavlja, da je to 
delovno mesto z odhodom 
tov, Janka Kralja na enoletni 
študij v inozemstvo ostalo 
brez namestnika, ki bi vršil 
funkcijo direktorja organiza- 
cijsko-kadrovskega področja.

•  UO ZP sprejema na zna
nje poročilo o izpolnitvi plana 
proizvodnje za obdobje ja
nuar—september 1966 in zah
teva v bodoče mesečna poro
čila, v katerih bo zajeta fak
turirana realizacija kupcem 
po tovarnah. Istočasno UO 
zahteva, da se izdelki, ki 
predstavljajo vrednostno ve
lik del proizvodnje posamez
ne tovarne in ki so posebno 
kritični, posebej prikažejo.

Na prihodnji seji UO ZP 
naj strokovne službe poročajo 
o ukrepih, ki so bili podvzeti 
za odpravljanje izgub in usta
vitev nekurantne in nerenta
bilne proizvodnje.

•  UO ZP sprejema na zna*, 
nje poročilo o problematiki 
Nabavne organizacije za ob
dobje januar—september 1966.

Na predlog NO upravni od
bor ZP imenuje predstavnike 
združenega podjetja za gru
pacije pri Zvezni gospodarski 
.zbornici, kjer se bodo dolo
čevale kvote deviznih sred
stev za leto 1967, in sicer:

v grupacijo elektronske in
dustrije:

— Vladimirja Sodina, di
rektorja NO, in

— Ludvika Kranjca, na
mestnika direktorja NO;

v grupacijo motornih vozil:
— Bogdana Vukosavljeviča, 

predstavnika Tovarne avto- 
električnih izdelkov, Nova 
Gorica, v Beogradu.

0 UO ZP sprejema na zna
nje poročilo PSO o realizaciji 
prodaje, servisa in montažnih 
storitev za obdobje januar— 
september 1966.

0 UOZP sprejema na zna
nje informacijo o pripravah 
za ustanovitev mehanegraf- 
skega centra v ISKRI in po
oblašča za to zadolžene osebe, 
da še naprej na tem delajo in 
KONCEM MESECA NOVEM
BRA poročajo o razgovorih, 
ki bodo vodeni z Tazhimi fir
mami.

0  UO ZP potrjuje predlog 
organizacijskega predpisa za 
industrijsko oblikovanje v 
združenem podjetju ISKRA, 
kot ga je pripravilo organiza
cijsko-kadrovsko področje,' z 
naslednjo dopolnitvijo:

Izjemoma se izdelki Iskre 
lahko oblikujejo po želji kup
ca — vojske — mimo upošte
vanja »hišnega stila« Iskre.

Navedeno dopolnitev naj 
organizacijsko-kadrovsko pod
ročje vnese v predpis.

S K L E P I
10. seje UO (28. 10.196fc)

@ UO je obravnaval pred
log sistematizacije delovnih 
mest za leto 1967 in ga daje 
pred potrditvijo ha DS v ob
ravnavo članom delovne 
skupnosti.

0  UO je vzel na znanje 
periodični obračun za III. tro
mesečje 66 in ga daje v po
trditev delavskemu svetu.

0  V zvezi s poročilom ko
misije za OD, UO naroča, da 
se čimprej pristopi k izdelavi 
novega pravilnika in zadol
žuje SS; da razišče možnosti 
iteelave pravilnika o OD iz
ven tovarne.

Do sprejetja novega pravil
nika ostane v veljavi sedanji 
pravilnik s tem, da se pritož
be upoštevajo pri izdelavi no
vega pravilnika.

© Vrednost otočke za ob
račun OD za mesec oktober je 
0,10 N din.

© Glede na neenakomerno 
izvršitev planov po posamez
nih kriterijih, se izplačilo 
predlaganih premij za mesec 
september odloži. Ponoven iz
račun se izvrši ob koncu leta 
z upoštevanjem kumulative.

ELEKTROMEHANSKA

S K L E P I
22. seje UO (2. in 4. 11. 1966)

0 Upravni odbor daje de
lovnim enotam v razpravo 
osnutek pravilnika o urejeva
nju stanovanjskih vprašanj. 
DE so dolžne vse pripombe 
posredovati upravnemu od
boru tovarne do 1. decembra 
1966.

® Upravni odbor je obrav
naval pripombe delavnih enot 
na predlog o višini nadome
stil za prve tri dni bolezen
skega dopusta.

Čeprav so nekatere enote 
predlagale povišanje odstotka 
nadomestil za posamezne vr
ste bolezni, je upravni odbor 
sklenil predložiti delavskemu 
svetu tovarne svoj prvi pred
log, vendar s popravkom za 
povišanje nadomestila za ne
go svojcev, od 60 na 70 %.

0  Na predlog razpisne ko
misije in na podlagi čl, 14 
PDR tovarne je UO na raz
pisani delovni mesti imeno
val naslednja kandidata:

— za šefa tehničnih služb 
tovarne .inž. PETRA MIHELI
ČA, dosedanjega vršilca dolž
nosti šefa te službe,

— za šefa obrata števcev 
VIKTORJA KOSCA, ki je že 
da sedaj opravljal službeno 
dolžnost šefa obrata.

0 Upravni odbor je obrav
naval pripombe delovnih enot 
na snutek pravilnika za sti
muliranje nabavne službe in 
bo na podlagi tega izdal pre
čiščeno besedilo osnutka, ki 
bo predložen delavskemu sve
tu tovarne v razpravo in do
končno potrditev.

0  Upravni odbor je po
drobno obravnaval problema
tiko panoge rotacijskih stro
jev ter v zvezi s tem sprejel 
naslednja stališča:

— UO vztraja na že spreje
tem sklepu samoupravnih or
ganov tovarne, da se razvoj 
panoge rotacijskih strojev or
ganizira pri panogi. Ta sklep 
dopolnjuje s tem, da se za
četne razvojne naloge te pa
noge dokončajo v ZZA in da 
se postopoma formira grupa 
razvijalcev, ki bi spremljala 
obstoječo proizvodnjo ■ in 
hkrati začela osvajati nove 
izdelke.

— Upravni odbor-zadolžuje 
finančno službo, da v okviru 
izdelave analiz o angažirano
st isredstev in kapacitet po
sameznih panog, najprej izde
la analizo za panogo rotacij
skih strojev in jo v decembru 
t. 1. posreduje v razpravo 
upravnemu odboru tovarne.

0  Upravni odbor zadolžuje 
kadrovsko službo in stano
vanjsko komisijo, da spora
zumno s člani kolektiva, ki 
se jim dodelujejo izpraznjena 
stanovanja, določita višino 
prednajemnine. Pravna služ
ba tovarne je dolžna z vsemi 
predplačniki stanovanjskih 
najemnin skleniti ustrezne 
pogodbe. Vsa sredstva iz 
predplačila najemnin bo to
varna vložila v banko za na
mensko gradnjo stanovanj.

0  Ker so stanovanja, ki jib

je dodelilo Podjetje za stano
vanjsko izgradnjo v Kranju 
(nova) brez kuhinjske opre-' 
me, odobrava upravni odbor, 
da se le-ta nabavi iz sredstev 
amortizacije iz naslova tovar
niških stanovanj. v-

© Upravni odbor je obrav
naval predlog organizacijske 
službe za proste dneve v na
slednjem letu.

Ker bo upravni odbor pro
ste dneve določal za vsako 
trimesečje sproti, je zaenkrat 
določil le prošte dneve za 
I. tromesečje leta 1967, ip si
cer: 14. januar, 4. februar, 4. 
in 18, marec.

0 . Upravni odbor odobra
va, da se tov. Erihu Vagaju 
iz obrata stikal dodeli nagra
da 100.000 S din za njegovo 
požrtvovalnost, ko je ob po
žaru v prostoru za varjenje, 
odnesel na prosto steklenico 
acetilena in s tem preprečil 
večjo škodo. Pri tem se je 
Vagaja zastrupil s plinom, za
radi česar mu je bila potreb
na zdravniška pomoč v bol
nici.

S K L E P I
15. redne seje UO (28. 10. 1966)

0 UO je obravnaval poro
čilo o problematiki v zvezi z 
izvrševanjem nalog v obratu 
»Orodjarna in remont«, ter na 
osnovi razprave sprejel na
slednje zaključke:

1. UO je mnenja, da je to
varni elementov potrebna do
bra in močna orodjarna tudi 
v perspektivi. ^

2. Naredi naj se program 
dela orodjarne in perspektiva 
kot je bilo že sprejeto na
5. redni seji UO -tovarne ter 
vskiadi s programom dela 
obratov.

3. Nujno potrebno je spre
meniti in dopolniti strojni 
park orodjarne in dopolnili 
strokovni kader, da bo ista 
lahko izdelovala kvalitetna 
orodja in naprave.

S K L E P I
2. IZREDNE SEJE DS I 

(2. DL 1966)
V zvezi s sklepom UO to

varne o izplačilu OD za sep
tember 1966 v višini 80 % za 
vse obrate, se je DS tovarne 
postavil n a , stališče, da tak 
ukrep lahko deluje izredno 
destimulativno na člane ko
lektiva ter je zato:

0 UO je obravnaval do
stavljene sklepe 13. redne se
je UOZP z dne 19. 10. 1966 
in v zvezi s tem sklepom št. 1 
priporoča vsem, ki so spre
jeli predlog za dopolnitev in 
spremembo. statuta podjetja, 
da se med seboj povežejo in 
zavzamejo skupno stališče 
oziroma dajo morebitne pri
pombe in predloge v roku 
15 dni Komisiji za statut ZP.

UO priporoča, da podvzame 
to akcijo sindikat tovarne.

V zvezi s sklepom št. 2 pa 
UO tovarne priporoča UO ZP, 
da v bodoče precizira katere 
tovarne^ ZP ne dostavljajo po
ročil v določenih rokih, ali ne 
izpolnjujejo svojih obvezno
sti.

0  V zvezi z dostavljenim 
Pravilnikom o organizaciji in 
poslovanju notranje arbitra-. 
že. V roku 15 dni je treba 
oddati morebitne pripombe in 
predloge UO ZP.

0 UO je obravnaval obra
čun OD za september 1966 in 
ugotovil, da je izračun nega
tiven, ker je doseženo po de
litvenem razmerju le 66 % 
OD. Zadevno je UO sprejel 
naslednje sklepe:

—' OD za september 1966 
naj se izplačajo v višini 80 % 
za vse obrate enako, ker je že 
s tem izplačilom zajet del 
skladov in porušeno delitveno 
razmerje.

— UO je sprejel sklep in 
predlaga DS tovarne, da se 
ne priznavajo izredni stro
ški oz. nobene obveznosti, ki 
zadevajo stari žiro račun, do
kler ne bodo vrnjena vsa 
sredstva, ki so bila posojena 
drugim tovarnam Iskre.

— UO zadolžuje finančne 
službo tovarne, da pošlje pro
blematiko o izplačevanju OD 
samoupravnim organom ZP 
ter pri tem pojasni, da naša 
tovarna izplačuje 80 % OD, 
dočim jih druge tovarne Iskre 
izplačujejo tudi nad 100 % pri 
tem pa ne vrnejo dolga naši 
tovarni.

a) potrdil sklep UO tovarne: 
da se ne priznajo in ne vza
mejo v obračun izredni stro
ški oziroma nobene obvezno
sti, ki izhajajo iz starega žiro 
računa, dokler ne bodo vrnje
na vsa sredstva, ki so bila 
posojena drugim tovarnam 
Iskre in ne bo znan dokončen 
obračun,

b) sprejel sklep, da se v ob
račun za OD ne vzamejo 
stroški za izgradnjo tovarn v 
Indiji 'dokler ne bo dokonč
nega obračuna realizacije te
ga posla,

c) razveljavil sklep UO to
varne o obračunu in izplačilu 
OD za september 1966 in spre
jel sklep, da se vsem obra
tom, vključno z Upravo, iz
plača 90’% OD, obratu kera
mični kondenzatorji Zužem? 
berk pa 100% OD z ozirom 
na izredno prizadevanje tega 
kolektiva in na.njegove nalo
ge v naslednjih mesecih.

ZAHVALA
Ob težki Izgubi moje drage

mame
FRANCKE SVETELJ

se najiskrenejše zahvaljujem 
sodelavcem na vzdrževanju 
strojev v »Elektromehaniki« 
za podarjeno cvetje.

Sin Franci

I S K R A  — glasilo delovne* 
ga kolektiva Iskra industrije 
za elektromehansko teleko
munikacije elektroniko in 
avtomatiko — Urejuje uredni
ški odbor — Glavni urednik: 
Pavel Gantar, — Odgovorni 
urednik: Igor Slavec — izha
ja tedensko — Tisk io klišeji: 
*ČP Gorenjski tisk* Kranj



O preskrbi materiala v »Elektromehaniki«
(Nadaljevanje: z 2. strani.) podjetja ^.»Saturnus«. Ome- razni deli za telefonske čen

ča _ Zvečati; ki proizvaja njena, firma jef prejšnja leta trale, trafo in dekapirana plo-
srebro, ni bil v stanju izivr- naročala pločevino izključno čevina itd). Kasnim dobavam 
siti dobav čistega srebra v iz uvoza, 'vendar je  zadnje seveda niso bila vzrok le po- 
blokih, zaradi prevelikih iz- čase pri . tem podjetju nasta- zna naročila, temveč pred- 
voznih obveznosti. Ia težava z deviznimi sredstvi vsem dolgovi pri uvoznih- do-

Z lak žicami, posebno s in so.se zato preusmerili na baviteljih iz .leta 1965, kar je 
profil.nimi, ki riam jihizdelu- dobavo pločevine od doma- vzrok, da niso hoteli pošilja- 
je Fabrika kablova Svetoza- čih dobaviteljev. Ker ploče- ti materiala na odprt račun, 
revo 4 x 2,5 in 2 x 2,9 smo vino kupujejo doma, so stal- razen v nekaterih izjemah, 
imeli predvsem težak položaj ne.'težave V tem, ker ploče- Poleg tega so nam težave 
v tem, ker Fabrika kablova vine ne dobijo pravočasno, povzročale, tudi razna do-dat- 
Svetozarevo ni imela na poleg tega pa le-ta za naše na naročila, bodisi zaradi 
zalogi dovoljnih količin ba-:.izdelke ne odgovarja po kva- sprememb, v proizvodnem 
kra za izdelavo omenjenih liteti. Domača pločevina je planu ali zato, ker nam do- 
žic. Žice so prihajale z za- površinsko slaba,' poleg tega mači dobavitelji niso dobav- 
mudo, kljub temu, da smo Pa tudi dimenzijsko ne od- Ijali raznih materialov, če-'
stalno intervenirali tudi na govarja. Zaradi slabe kvalite- prav jih imajo v svojih pro-
drugih forumih za čimprejš- te pločevine je velika količi- izvodnih programih:.; npr.
njo dobavo, vendar je, kot že na napisnih tablic izmetna, medeninasta pločevina, Ms
omenjeno, pomanjkanje ba- katere je potem treba ponov- 58, debelejše dimenzije . lak 
kra na tem področju onemo- no naročiti, s tem pa zamu- žic itd.
gočalo rednejši dotok žic. jamo roke. Zaradi slabe si- g kvotami deviznih sred-

Ker se je kvaliteta profil- tuacije smo mi naročili 2.000 sjCTi k; smo jih na osnovi 
ne laV žice v letu 1966 precej kilogramov pločevine za nase j^voza prejemali mesečno od 
izboljšala, ’ smo popolnoma napisne tablice iz uvoza, ka- Jugobanke, .. smo s točnimi 
prekinili dobavo iz uvoza,.če- te-ra pa še ni prispela v naso analizami in tesnim šodelo- 
prav je bila prejšnje' leto tovarno. vanjem z Nabavno organiža-
profilná žica za števce stalni |  »TUP« Dubrovnik, kateri cijo ZP nekako uspevali,' da 
uvozni artikel. Zaradi tega nam dobavlja vse ogljeno SIT10 sproti' plačevali najbolj 
som izdajali velika devizna grafitne krtačke za rotacij- nujna n|iročiia in smo ria ta 
sredstva. ' ske stroje, je tudi zamujal z način sai v II. tromesečju

Težave smo imeli tudi s dobavo. . Tudi kvaliteta pri .prišli nekako »na, zeleno ve- 
p r i^ u č ^ T k a b lr iz a  rotacij- teh krtačkah ne odgovarja, j(M
ske stroje, ki jih dobavlja zaradi slabe izdelave vzmeti. Čedalje bolj aktualne pa 
»Elmos« Svetozarevo, saj smo Omenjena firma se trudu da pOS(ajajo zaloge na skladišču 
skoraj vsako pošiljko rekla- bo v bodoče kvaliteto izbolj- ^  3  ̂ ki spadajo v sklop nar 
rairali, ker so kabli'preki- šala in bo vzmetimaročila_pri j,aVne gjužbe. V januarju in 
njali na posameznih žilah na firmi »Slavo Rodič« Bugojno; februarju smo ugotovili na 
ozemljitvi. katera izdeluje vzmeti -tKf^osnoVi podatkov, da st» bila

S kupljenimi deli, ki jih za naše potrebe in nasplo - ta jva meseqa v upadailju. V 
nabavljamo v nabavni službi, no kvalitetno odgovarj j . marcu pa je bilo stanje zalog 
smo v prvem polletju imeli Krtačke same so kvante no na R  3 ¡sto kot 1. 1. 1966. Po- 
velike težave predvsem pri redu, vendar so določene po- rast zalog. na skladišču R 3 
Iskrinih proizvajalcih, pri ka- manjkljivosti in priponi se v jetu 1966 prvič poja- 
terih imamo večje težave ,z páse vhodne kontrole gleae y.j y aprijU) nato v giaja in 
neizpolnjevanjem pogodb, samega Sestava krtačke.: . . y jun¡ju. ,
Tako smo imeli težave s po- Pri ,»ELRA« Škofja Loka, ki Kot že so v apri-
Slovnimi enotami; Semič, Mo- nam 'izdeluje transformatorje ]u . maju in juniju najbolj 
kronog, Šentjernej, TEN in za kinoakustiko in pa za pgra5la sk]adišča reproduk- 
APARATI. ATN, zlasti kjer nastopa trafo cijgke značaja. Na zaiogo

V Semiču smo imeli stalne pločevina, so nastale teza ve smo prejeli večjo količino
težave s kondenzatorji, ki ni- glede trafo listov, ki_jih nao- novosrebrnih trakov in relej- 
so prihajali pravočasno in v ra dobaviti »Iskra«. Ker nasa skega predvsem za
zadostnih količinah. Iz Mo- tovarna ni pravočasno dobila potre]je ATN, dalje pa tudi 
kronoga nismo dobivali pra- -trpfp pločevine iz uvoza, smo bakrene pločevine Jn avto- 
vočasno papirnih kondenza- zakepnib. z dobavami trato matsko medenino. Hkrati je 
torjev. V Šentjerneju, nismo, listov. Glede feritnih transror- ,p(>rast. tudi zaradi dobav 
imeli toliko težav s pla-. matorjev pa je  »Elra« v- za -  pro,fiinih. lak žic za električ- 
stnimi upori. >Večje nev- ostanku zaradi tega, Ker na" ne števce, vendar zadnje me-' 
šečnosti smo imeii s po- bavlja feritne lončke pri igeoe ugotavljamo, da zaloge 
tenciometri, katere tovar- »Iskri« obrat feriti, ki se do materialov, upadajo ! in s 
na ni mogla izdelati v zahte-¡dphes . ni .P . lončkov v tudi vrednost" skladišč,
vani kvaliteti z naše strani, taksni količini, kot jih imajo porast skladišč R 3 je 
po drugi strani pa niso ime- že dalj časa naročene. - vplivalo tudi to, da smo po 
li zadostnih kapacitet za na- Združena lesna. Industrija priključitvi ZŽA' (sedaj raz- 
še potrebe, ■ Končna odločitev Tržič nam izdeluje posredo- v'ojn^. sektor) priključili di
je za potenciometre ta, da jih vaine mize, zvočne stebre itd,- rektno k tovarni tudi skladi- 
bodo za leto 1967 naročili jz Tudi tu smo imeli težave z g¿e r  3 to je skladišče 39, 
uvoza. dobavo lesnih delov, zaradi trenutno pomeni zalogo v

V TEIN smo imeli stalno nezadostnih kapacitet in pro- vrednosti za 67,500,000 S din.
velike probleme glede . dobav. blemov nabave surovin, y pomembno je tudi pripom-
translatorjev, ki so poleg zadnjem času : se je stanje uiti, -da so zaloge porasle na
vsega še izredno dragi. Odio- nekoliko izboljšalo, dobavi- materialih, ki so namenjeni 
čili smo se, da se translatorji telj pa je obljubil, da se bo za izdelavo rotacijskih stro- 
v bodoče uvažajo. v bodoče- situacija glede do- jev EVS 06 in zaradi tega,

Pri APARATIH so ' nasta- bave lesnih izdelkov izboljša- ker montaža teh strojev ni 
le težave ž  dobavo motorč- Bi _ . . tekih po predvidenem plan- . . .
kov za HS ure. Ti motorčki V prvem polletju 1966 je skem programu. Sedanje žav kot jih je bilo v L pol- tiče uvoza pa obstajajo bo
so bili naročeni za april in bila situacija uvoza dosti ugotovitve kažejo, da zaloge letju, kjer imamo relativno jazni, da bomo pri manjših 
maj v količini 3.000 kom. boljša kot v letu 1965, čeprav tudi pri tem materialu .upa- na zalogi precej materialov, naročilih prikrajšani z doba* 

'Uspeli pa smo jih do sedaj smo tudi v letošnjem letu dajo. To pa je le nekaj pri- ki jih v letošnjem letu ne bo vami, ker je Jugobanka usta- 
dobiti le nekaj nad 500. Mo- imeli dosti težav. merov porasta skladišč, pred- treba več nabavljati, kar je vila regionalna dovoljenja z
torčki so za.'naše zahteve ja- Ker je bil proizvodni plan vsem pa tistih, kjer se kaže hkrati znak, da bodo zaloge motivacijo, da so devizna 
kostno prešibki; omenjena za leto 1966 kasno postavljen večji dvig, dočim v ostalih še upadle, vsaj pri materialih, sredstva za dobavo uvodnega 
tovarna pa obljuiblja, ‘da bo in v zvezi e tem tu-di mate- skladiščih višanja niso7 bila ki jih je dovolj na zalogi, materiala že- angažirana po 
y bodočo izdelovala motorč- riali kasno naročeni, smo tako velika oz. je vrednost Nekaterih materialov v IV. rednih uvoznih zaključkih, 
ke, ki bodo za nas ocjgovar- predvsem v I. tromesečju za- materiala na nekaterih skladi- kvartalu ne bomo več potre- Prepričani smo, da bomo 
j ali, vendar jé treba najprej radi tega inieli precejšnje te- ščih ostala na istem nivoju, bovali, ker smo izdelali že letošnji proizvodni plan gle- 
izdelaU dodatna orodja. , zave (elektrolit kondenzator- oziroma je v upadanju. analizo predvsem repro ma- de materiala lahko izvršili in
' Stalno -Se pojavljajo pro- ji za kino naprave, oŝ  in Za drugo polletje 1966 situ- tenala, vendar zavisi vse od s tem dosegli cilj, ki^mo -si

blemi pri dobavi napisnih lito- magneti za števeč, koleletorji acija ne izgleda posebno kri- tega, če bodo proizvajalci pri- ga postavili za leto 1966. 
grafiranih in eloksiranih tab- in delrin za EVS 06, novo tično. Smatramo, da bomo Stalina st orno pogodbeno za- Sef nabavne službe:
lic za vise naše izdelke od srebro za telefonske releje, imeli v IV. kvartalu manj te- ključen ih materialov. Kar se Zvonko Vidic

Prodaja na obroke
. V Industrijski prodajalni ISKRE v Ljubljani ali 
prek poverjenikov IP v organizacijah sl bodo člani 
delovnega kolektiva združenega podjetja pred novim 
letom na brezobrestno odplačevanje lahko nabavili 
vrsto izdelkov, katerih seznam objavljamo.

Vsak član kolektiva si bo na ta ugodni način 
lahko kupil enega ali več izdelkov, vendar največ 
v vrednosti do 1.500 novih dinarjev s tem, da bo 
ob prevzemu blaga plačal 20 % polog, ostanek pa 
v petih mesečnih obrokih, ki jih bo nakazoval prek 
računovodske službe v organizaciji oz. enoti zdru
ženega podjetja, kjer je zaposlen.
. Člane delovnega kolektiva opozarjamo na to 

ugodnost in jim priporočamo, da se je poslužljo,
v naslednjem objavljamo, katere izdelke si tako
lahko kupijo.
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Radijski sprejemniki
»Kozara 66« 462 92,40 73,92
»Triglav 66« 990 198,. 158,40
»Bled de Luxe« tranzistomik 300 60 48
»Bled de Luxe« avtomobilski 322,80 64,56 51,65
»Hockey 66« tranzistomik 342 68,40 54,72
»Lipica« tranzistomik 342 68,40 54,72

Električni gramofoni
Tip GK-13 »Emona 

Weekend Audio« 
Tip GK-16 »Emona

384 76,80 61,44

Portable Audio« 408 81,60 6528
Tip GK26 »Studio 90« 
Tip GK-30 »Gallus«

438 87,60 70,08

brez ojačevalca 
Tip GK-31 »Gallus«

?34 46,80 37,44

z ojačevalcem ' Í 408 81,60 6528

Električno ročno orodje
Vrtalni stroj tip EVS-06/1I 
Vrtalni stroj

276 5520 44,16

EVS-06 IÍ Combi 816 16320 13026
Vrtalni stroj EVS-08 456 9120 72,96
Vrtalni stroj EVS-10 <.50 90 72

Gospodinjski aparati
Električni mešalnik

(mikser) MI-5 282 56,40 45,12
Loščilnik GP-5 828 165,60' 132,48
Ventilator VE-6 b9-60 13,92 11,14
Ventilator VE-8 
Števec E5BD enofazni

84 16,80 13,44

dvotarifni
Števec T1BD trifazni

166,20 33,24 26,60

dvotarifni
Telefonski aparat ATA-11,

319,08 63,82 51,05

črni 168 |  33,60 26,88
Telefonski aparat ATA-11 

balami
Telefonski aparat ATA-12,

180 36 28,80

črni 162 32,40 25,92
Telefonski aparat ATA-12,

barvni 174 34,80 27,84
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